
Gebruik van elektronische halsband voor onze border collie.

Toen we onze border collie als pup thuis kregen was er niets aan de hand, een leuk beestje 
dat nog veel te leren heeft en zich gedraagt zoals het een pup betaamt. Al snel begonnen 
we met de puppietraining, op basis van impuls beheersing. Dat ging goed! Los van de 
training ontstond uit het niets een felle obsessie voor langsrijdende auto’s. De ene dag was 
hij nog een beetje bang voor een auto, de volgende dag ging hij er met volle agressie naar 
toe. En dat hield niet op.  Dit is besproken op de puppietraining, en zelfs nagebootst. De 
trainer is vervolgens ook nog bij ons thuis geweest. Helaas kreeg ze geen verbinding met de 
hond. Deze had geen enkele aandacht voor haar, of voor ons, alleen voor langsrijdende 
auto’s. Zelfs als er geen auto langs kwam dan was hij niet te bereiken: hij stond gewoon te 
wachten op een volgende auto. Ook naar fietsers begon hij dit gedrag te vertonen.
Een tweede professional, gespecialiseerd in mens-hond relaties, en roedelgedrag, kwam 
eraan te pas. We hebben diverse sessies gehad over hoe het gedrag van de hond te 
interpreteren en hoe te handelen. Ook hebben we diverse sessies gehad om de hond te 
bereiken bij langsrijdende auto’s: totaal geen succes. Waar hij altijd heel goed luistert, en 
veel aandacht voor ons heeft, bij auto’s is dat geheel weg.
Een derde professional, die een wat hardere aanpak hanteert wist heel even aandacht van 
de hond te krijgen door iets kleins tegen zijn flank te gooien, maar dat was het dan ook. Het 
gedrag was niet te veranderen.
Vervolgens zijn we schapen drijven gaan oefenen, omdat dit ook goed zou werken voor het 
gehoorzamen. Dit had echter geen enkel effect op zijn gedrag naar auto’s…
Ten einde raad, na een jaar, en zeer tegen onze zin, hebben we toen, op advies, contact 
opgenomen met onze vierde professional, gespecialiseerd in moeilijk opvoedbare honden. 
Wij waren pertinent tegen het gebruik van elektronische halsbanden. We hadden zo veel 
slechte verhalen gehoord dat kan toch niet goed zijn. Maar we werden overtuigd om het 
toch eens te onderzoeken. Gelukkig maar!!! Deze man was zeer bekend met het border 
collie gedrag naar auto’s toe, onze hond was beslist geen uitzondering. Hij beschreef dit als 
een mentale afwijking. Met veel uitleg en veel liefde voor de hond heeft hij al na slechts 1 
keer (!) aanzienlijk meer bereikt dan de voorgaande drie. Onze hond werd weer bereikbaar, 
vond het duidelijk even niet fijn, maar begon al snel door te krijgen dat hij beter niet achter 
auto’s aan kon gaan, waardoor de ingreep minder sterk en minder vaak nodig werd. Pas na 
enkele sessies mochten we zelf eens proberen, onder toezicht. Op deze wijze was het na 8 
sessies mogelijk om behoorlijk rustig met de hond langs een weg met auto’s te lopen. Naar 
fietsers keek hij niet meer om. Nu, inmiddels ruim twee jaar later is het probleem duidelijk 
niet weg, maar we kunnen toch gerust langs een weg lopen in de wetenschap dat we de 
hond goed genoeg kunnen besturen. De elektronische halsband gebruiken we zelden, alleen 
als blijkt dat hij toch weer wat te agressief naar auto’s wordt, en meestal staat de band dan 
uit. We hebben geen enkele spijt van onze stap. We hebben gezien wat goed gebruik van de 
band, na gedegen instructies van een professional, goed kan doen voor de hond. Hij wordt 
er immers rustiger van, minder agressief naar auto’s. Het heeft ons geleerd dat er 
omstandigheden zijn die met training, alleen maar gericht op beloning, niet op te vangen 
zijn.  We zijn nog steeds terughoudend in het gebruik, ook als anderen ons om het adres 
vragen.
Nu vragen wij u: hadden we jaren door moeten modderen met een niet te besturen hond in 
de buurt van auto’s? Hij is ontzettend lief voor mensen, vermijd confrontaties met andere 
honden, alleen dat dingetje met auto’s. Wij altijd gestrest bij het uitlaten (er mocht eens 



een auto komen!), de hond altijd gestrestst (wanneer komt er een auto!), dat is veel meer 
leed, voor de hond en mens, dan zoals hij nu langs auto’s loopt. Er is een groot risico dat de 
hond zich verwond doordat hij tegen of onder een auto komt. Onze angst daarvoor werkt 
ook niet goed op het gedrag van de hond. Wat is het alternatief? Weg doen? Waar zijn er in 
Nederland geen auto’s? Afmaken dan? Dat is niet ethisch. Bovendien willen wij onze zeer 
lieve border collie voor geen goud weg doen!

Onze ervaringen hebben ons geleerd dat er omstandigheden zijn dat een elektronische 
halsband, ofwel stroomstoot band, een zegen voor de hond zijn, mits gebruikt op een 
gepaste manier, geleerd door een professional. Onder die omstandigheden moet het 
gebruik mogelijk blijven. Apparatuur alleen te verkrijgen na gepaste training, met verwijzing 
van de professional. Voor alle andere omstandigheden zijn we voor een verbod, want we 
zijn het er mee eens dat er door veel mensen flink misbruik van gemaakt wordt, of dat ze 
domweg niet weten hoe ze de apparatuur moeten gebruiken.
Het huidige voorstel mist de nuance om met goede begeleiding toch gebruik te mogen en 
kunnen maken van een elektronische halsband. Er zijn situaties dat een aanpak alleen 
gericht op beloning niet werkt, zie ons voorbeeld hierboven. Er moet dan een alternatief 
mogelijk zijn. Zo niet, dan zullen mensen toch het zwarte circuit gaan opzoeken, met alle 
gevolgen van dien. Dat valt niet te handhaven. En wat is er dan bereikt? 
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